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OBVESTILA ČZS ZDRAVJE ČEBEL

Leto je spet naokoli in najprej bi vam rad izrekel is-
krene želje ob vstopu v leto 2020. Želim vam zdravja, 
sreče in osebnega zadovoljstva. Seveda pa vam kot če-
belarjem iskreno želim uspešno preživetje čebel in eno 
odlično čebelarsko letino ter predvsem iskrenega razu-
mevanja in spoštovanja med nami čebelarji, ki nas po-
vezuje in združuje naša čebela!

Leto 2019 je bilo eno najmanj mednih v zadnjih 50 le-
tih in s tega stališča za takojšnjo pozabo. Poleg izredno 
slabe paše spomladi pa je tisto, kar je bilo medenja, bilo 
neizkoristljivo za čebelarja, saj se je med takoj trdil v sa-
tju. Na srečo je bilo v večini Sloveniji poznopoletno obdo-
bje dokaj naklonjeno čebelam, tako da so si opomogle in 
po informacijah s terena dokaj dobre šle v zimo. Država 
je v 2019 čebelarjem malo pomagala, po težkih pogaja-
njih smo dosegli pomoč v višini 3,50 evra (pribl. 7 kg slad-
korja) za vse čebelarje, ki so imeli v registru deset ali več 
čebeljih družin. Pomoč je res minimalna, a bolje kot nič!

V novembru in decembru smo izvedli tradicionalne 
regijske posvete na 11 lokacijah. Posveti so bili zelo dobro 
obiskani in lahko rečem, da izredno pozitivni in kon-
struktivni. Predstavljena sta bila realizacija programa 
2019 in plan za 2020. Na izvedbo programa ni bilo pri-
pomb, plan je bil povsod sprejet zelo pozitivno in večjih 
dopolnitev predstavljenega programa 2020 ni bilo. Torej 
je samo na vseh nas, da ga realiziramo. Z vseh regijskih 
posvetov lahko povzamem, da se strinjamo, da smo če-
belarji lahko močni samo, če smo enotni in povezani!

Posebno pa me veseli, da po dveh letih od razglasitve 
svetovnega dne čebel že imamo konkretne rezultate, in 
sicer:

1. Višjo prepoznavnost slovenskega čebelarstva v 
Evropi in svetu.

2. Povečanje evropskega proračuna za čebelarstvo za 
12 milijonov (za pribl. 70 %) evrov v primerjavi s 
podporo za obdobje 2017–2019.

3. Čebelarstvo je v EU prepoznano kot enakovreden 
kmetijski sektor. S tem bo čebelarstvo prvič del 
kmetijske politike od 2021 dalje.

4. Vzpostavitev platforme FAO za globalne ukrepe 
opraševanja za trajnostno kmetijstvo ter ustano-
vitev Koalicije voljnih za opraševalce.

5. Sprejem Pobude EU za opraševalce.
6. EU je leta 2018 prepovedala uporabo treh čebelam 

nevarnih neonikotinoidov.
7. Načrt dejavnosti Vlade RS za projekt Svetovni dan 

čebel do leta 2022.

UVODNIK

Spoštovane čebelarke, spoštovani čebelarji!
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8. MKGP je podprl pobudo ČZS, da bo država Slo-
venija podeljevala nagrado ZLATA ČEBELA za 
največje »čebelarske« dosežke v svetu.

Leto 2020 bo glede na plan dela ČZS, ki ga uradno 
mora marca potrditi še občni zbor ČZS, zelo pester in 
v marsičem prelomen. Prelomen predvsem v smislu 
»borbe«, da nam skupaj z državo uspe na ravni EU do-
seči spremembo predpisov, da bo moral biti ves med 
na trgu označen s točno državo porekla, torej upamo 
na konec označevanj mešanice EU in izven EU! Dru-
ga pomembna stvar, ki jo je prav tako treba izboriti v 
EU, je finančna podpora na panj, o kateri »sanjamo« že 
leta, a vendarle sedaj sveti luč na koncu predora! ČZS 
pripravlja (v delu že izvaja) temeljito prenovo načina 
usposabljanj in izobraževanj čebelarjev, želimo obuditi 
šolo Antona Janše, nadaljujemo raziskovalno delo, nad-
grajujemo delo ONS, prijaviti se bo treba za novo kon-
cesijo JSSČ, organizirali bomo mednarodno tekmova-
nje mladih čebelarjev v Stični, pripravljamo projektne 
dokumentacije za mednarodni apiterapevtski center 
dr. Filipa Terča v Mariboru, vzpostavljamo sodelovanje 
s čebelarskim inštitutom Dol na Češkem, pripravljamo 
se na praznovanje svetovnega dne čebel in čebelarske-
ga praznika (Dolenjske Toplice), sodelujemo pri pro-
jektu Slovenija – gastronomska regija, vzpostavljamo 
drevored lip z učno potjo, sodelujemo pri postavitvi 
Plečnikovega čebelnjaka (skupaj s ČD Barje – v Ljublja-
ni), izvajamo sistem SMGO (nadgradnja shem zaščit v 
EU s shemo Izbrana kakovost), skupaj s partnerji pri-
pravljamo projekt ureditve Lanšpreža, izvajamo rejski 
program, izvajamo Uredbo … in še mnogo drugega. Ce-
lotni program najdete na spletni strani ČZS.

Skratka čaka nas pestro leto, polno izzivov in, verja-
mem, pozitivnih rezultatov. Zavedati se moramo, da se 
nobena stvar ne zgodi sama od sebe in čez noč, za vse je 
potrebnih ogromno odrekanj ter dela, in to ne samo vod-
stva in zaposlenih na ČZS, veliko dela opravite čebelar-
ska društva na terenu, za kar vam gre iskrena HVALA!

Prepričan sem, da bomo s sodelovanjem, pozitivno 
energijo, zaupanjem in dobro voljo zastavljene naloge 
v dobrobit čebelarjev realizirali.

Boštjan Noč, predsednik ČZS
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